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Jaarverslag Familievereniging Bartiméus 2017 
 
Bestuurssamenstelling  
Het Bestuur van de Familievereniging bestond op 31 december 2017 uit de volgende personen: 
Dik de Jongh   -  Voorzitter   tot 13-05-2017 
Martin van der Kaaden - Voorzitter   vanaf 13-05-2017 
Ko Verbree   - Penningmeester  tot 13-05-2017 
Addy Manni  - Penningmeester  vanaf 13-05-2017 
Alies Zandbergen  - Secretaris   tot 13-05-2017 
Cor Maat   -  Bestuurslid   tot 13-05-2017 
Ria Manni – Ruinard  -  Bestuurslid   vanaf 13-05-2017 secretariaat  
Tonny Wildvank  -  Bestuurslid   tot september 2016 
Bert Luijten  - Bestuurslid   vanaf 13-05-2017 
Gerda Luijten  -  Bestuurslid   vanaf 13-05-2017 
 
Bestuursvergaderingen  
Het bestuur van de Familievereniging vergaderde in 2017 vijf keer. Het  vaste vergadermoment  was 
op dinsdagavond van 18.00 – 21.00 in Doorn. De voorjaarsvergadering vond plaats op zaterdag 13 
mei 2017, en de najaarsvergadering op zaterdag 11 november 2017.  
 
Ledenvergaderingen 2017 
Op de voorjaarsvergadering werd de gastpresentatie verzorgt door Jaap Zwitsers over de positie van 

familie en familieverenigingen in de langdurige gehandicaptenzorg. De presentatie werd in 

onderstaande punten onderverdeeld. 

- Is familiebeleid en een familievereniging eigenlijk nog wel nodig? 

- Wat is formele medezeggenschap? 

- Wat is informele medezeggenschap? 

- Familievereniging met mogelijkheden 

Kijkend naar de plek van de familie in de afgelopen 50-60 jaar in de gehandicaptenzorg valt het niet 

mee daar over het geheel een goed gevoel van te hebben. Vroeger was men er voorstander van om 

familie los te werken van de gehandicapten. Dit geldt misschien niet voor Bartiméus. Maar was wel 

een landelijk beeld. Onder druk van besturen hebben heel veel familieverenigingen zichzelf 

opgeheven. Vroeger waren er zo’n 110-120 familieverenigingen nu zijn er nog zo’n 30 over. Men 

dacht dat het niet zo noodzakelijk meer was. De familie nam niet zo’n centrale rol meer in. Steeds 

meer werd gezegd dat gehandicapten mogelijkheden hebben. Het betekende dat de familie steeds 

minder aanwezig was in het leven van de gehandicapten. Gelukkig wordt dit gelogenstraft door de 

realiteit en wordt er tegenwoordig anders over gedacht. Ouders hebben lange tijd met de kinderen 

geleefd en kennen hen door en door en daar staat tegenover dat er in instellingen meerdere 

begeleiders in een korte tijd voorbij kunnen komen terwijl de familie er altijd is.  

De najaarsvergadering stond in het teken van een presentatie als vervolg op het thema van 2016 
‘Valt er nog wat te dromen´ verzorgt door Gerd Claes. De werkgroep die de presentatie voor de 
najaarsvergadering organiseerde heeft een nieuwe naam gekoppeld aan het thema van 2016. “Valt 
er nog wat te dromen? …… Het verhaal gaat verder…”  
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Het leven houdt niet op maar gaat verder. Soms met mooie dingen en soms minder mooi maar het 
gaat steeds verder, de zoektocht gaat verder…. 

- Wat maakt je verdrietig 

- Wat raakt je 

- Wat maakt je blij 

Er waren drie verhalen van ervaringsdeskundigen, waar we heel dankbaar voor zijn. Het verhaal van 

een bewindvoerder van een cliënt die in Bartiméus woont, een moeder van een zoon die in 

Bartiméus is komen wonen en het verhaal van een medewerker van de groep waar deze jongen is 

komen wonen. Het waren mooie verhalen waarbij er een groot gevoel van herkennen was bij de 

mensen die de vergadering bezochten. 

Locaties Bartiméus  
Er wordt gewerkt aan actieve betrokkenheid met Ermelo en Zeist. 
 
“Themadag: Valt er nog wat te dromen…. Het verhaal gaat verder” 
Drie verhalen vormen de inleiding op het thema. De eerste twee verhalen worden verteld door 
familieleden. Ze nemen ons mee in hun verhalen; verhalen van verdriet, maar ook van dankbaarheid. 
Ze vertellen ons over momenten waarbij het niet goed gaat als het gaat over de zorg voor hun 
verwanten; maar ook gebeurtenissen op de groep waarbij ze alleen maar dankbaar kunnen zijn hoe 
er aandacht is en respect. Deze verhalen raken ons en nemen ons mee naar onze eigen verhalen. Na 
deze twee verhalen volgt het verhaal van de coördinerend begeleider van één van de familieleden. 
Zij neemt ons mee in de ervaringen op de groep. Ze vertelt hoe spannend ze het vonden toen een 
nieuwe cliënt twee jaar geleden bij hun kwam wonen. Samen wordt er geprobeerd om de sfeer op 
de groep als een eigen thuis te laten voelen. Dat vraagt onderling vertrouwen. Dat vraagt niet om los 
laten; maar om elkaar toe te laten in elkaars wereld. Na deze drie verhalen gaan we uiteen in een 
zestal groepen. Onder leiding van een gespreksleider wordt er in elke groep doorgesproken over wat 
ons raakt, blij of verdrietig maakt als verwanten. Dit leidt tot bijzondere gesprekken en tijdens de 
lunch na afloop blijkt het gesprek bij velen nog door te gaan. 
 
Kascommissie 
In elke voorjaarsvergadering wordt conform de statuten een Kascommissie benoemd, bestaand uit 
tenminste twee personen die geen deel uitmaken van het Bestuur. De Kascommissie controleert de 
rekening en verantwoording van het Bestuur en brengt daarvan aan de Algemene Ledenvergadering 
verslag uit. De kascommissie bestaat uit Tonny Wildvank, Gerard Elkhuizen en  
Theo Poelman (reserve).  
 
Financiën 
In de voorjaarsvergadering van 13 mei 2017 werd de rekening en verantwoording over 2016 door de 
aanwezige leden goedgekeurd. In de najaarsvergadering van 11 november 2017 werd de begroting 
voor 2017 door de aanwezige leden vastgesteld. 
 
Ledenaantal  
De Familievereniging telde aan het eind van 2017 217 leden, waaronder enkele ereleden,  
niet-betalende leden en begunstigers. 
 
 


